
Høringsnr. Afsender Modtageklasser 0. klasse Øvrigt

1 Hillerødgades Skole, Skoleleder 
Meret Søgaard og Formand for 
Skolebestyrelsen Gabriella 
Fischer

ingen kommentarer ingen kommentarer Skolen ønsker sit distrikt 
udvidet, hermed kan etableres 
2 spor i stedet for 1 spor 
fremover. 

2 Hyltebjerg Skole, Skoleleder 
Kenneth Christoffersen og 
formand for Skolebestyrelsen 
Peter D. Olsen

ingen kommentarer Pt er der potentielt 101 elever, 
der skal starte i 0. klasse, 
hvoraf 15 elever forventes ikke 
at blive indskrevet. Det 
betyder, at klassekokvotienten 
vil være 28,66 elever. Det vil 
give urimelige arbejdsvilkår for 
elever og lærere. For at 
imødekomme dette ønsker 
skolen at blive udbygget til 4 
spor permanent. 

ingen kommentarer



3 Amager Fælled Skole, 
Skoleleder Yasar Cakmar

ingen kommentarer Positive overfor forslaget. 
Henstiller til, at 
kapacitetsudvidelsen på sigt 
samtænkes med skolens 
fastholdelsesindsats. 

Ønsker, at trafiksikkerhed 
indtænkes for forældrene fra 
den del af distriktet, der 
tidligere tilhørte Skolen på 
Islands Brygge. Henstiller til at 
opnormeringen samtænkes 
med fritidshjems- og 
klubkapacitet. Henstiller til, at 
skolens distrikt ikke gøres 
mindre, og at renovering af 
skolegård kan indgå i arbejdet 
med udvidelsen til 4 spor. 
Mener, at der på sigt skal tages 
stilling til 10. klassernes 
placering, da skolen selv 
anvender 4 klasselokaler til 
Ungdomsskolen på Amager.

4 Brønshøj Skole, Camilla Ottsen ingen kommentarer Skolen er glade for at blive en 
4. sporet skole fra skoleåret 
2013/2014. 

Anmoder om at udbygning 
fremrykkes fra 2013 til 2012, 
og at der ses på mulighederne 
for at etablere et nyt 
indskolingshus, som kan 
rumme 0.-3. klasse, da 
indskolingen i dag er fordelt på 
to matrikler.  



5 Øster Farimagsgades Skole, 
Formand for Skolebestyrelsen 
Anne Therese Schultz-Petersen

ingen kommentarer Der ønskes en afklaring af, 
hvorvidt skolen skal have 3 
eller 4 spor og forstår ikke at 
udbygningen er gjort afhægig 
af mulighederne for at købe 
Øster Borgerdyd Gymnasium. 

6 Katrinedals Skole, Formand for 
Skolebestyrelsen Helle Nielsen

ingen kommentarer Skolen tilslutter sig udvidelsen 
til 4. sporet skole fra skoleåret 
2012/2013. Anmoder om, at 
der tages stilling til, i hvilken 
takt skolen tænkes udvidet til 4 
spor.

7 Rådmandsgades Skole, 
Skoleleder Lise W. Engholm og 
Formand for Skolebestyrelsen 
René Nordqvist Hansen

Skolen opfordrer til, at antallet 
af elever i M3-klasser ikke 
reduceres, idet en stor gruppe 
tilgodeser niveaudeling i alle 
fag og kvalitet i 
undervisningen. Henviser i 
øvrigt til, at nednormeringen 
er i strid med strategien om, at 
der skal være to klasser for at 
sikre det faglige miljø. 

Skolen ønsker kun at have 3 
spor. Etableringen af 4. spor 
medfører behov for 
klassesammenlægninger i løbet 
af skolegangen og for få etnisk 
danske børn til, at der kan 
komme etnisk danske børn i 
alle 0. klasser. 

Skolen er positive overfor at 
have fået 10. klasse.

8 Vanløse Skole, Formand for 
Skolebestyrelsen Gitte Ahle

ingen kommentarer ingen kommentarer



9 Kirkebjerg Skole, Formand for 
Skolebestyrelsen Pernille 
Hertel

ingen kommentarer Tager forslaget til efterretning, 
men angiver, at udbygningen 
til 5. spor i løbet af 2012-13 vil 
medføre stor belastning af 
lokalekapaciteten, som 
forudsætter alternative 
løsninger.

10 Bavnehøj Skole, 
Skolebestyrelsen 

Indstiller, at M3-klassen ikke 
nednormeres fra 18 til 12 
elever med baggrund i, at der 
er indskrevet 12 elever på 
nuværende tidspunkt, som 
fagligt spænder vidt. En 
nednormering vil medføre et 
forringet fagligt miljø. Henviser 
til, at 1) der vil komme flere 
elever de kommende år 
grundet udbygning i området,  
2) skolen har kapacitet til at 
huse to klasser, og 3) 
nednormering til 12 elever er i 
modstrid med  strategien for 
placeringen af M-klasser, der 
angiver 2 klasser som 
udgangspunkt for sikring af det 
faglige miljø. 

ingen kommentarer



11 Nyboder Skole, Formand for 
Skolebestyrelsen Nina Høst-
Madsen

ingen kommentarer Støtter forslaget, men gør 
opmærksom på, at den 
bygningsmæssige kapacitet, 
der er angivet, også dækker 
over lokaler, der ikke er egnet 
til distriktsklasser.

12 Sønderbro Skole, Louise Lind ingen kommentarer Gør opmærksom på, at skolen 
har mulighed for at opnormere 
fra 3 til 4 0. klasser i 2012/13

13 Nørrebro Park skole, Formand 
for Skolebestyrelsen Ditte 
Maria Bergstrøm

Positive overfor forslaget om 
at oprette flere pladser, men 
mener, der burde oprettes en 
ekstra M0-klasse. Sekundært 
foreslås det, at de nuværende 
M0-klasser opnormeres for at 
imødekomme de reelle 
indskrivningstal. 

ingen kommentarer

14 Gerbrandsskolen, Formand for 
Skolebestyrelsen Hans Henrik 
Kølle  

ingen kommentarer ingen kommentarer

15 Korsager Skole, 
Skolebestyrelsen 

ingen kommentarer ingen kommentarer

16 Guldberg Skole, 
Skolebestyrelsen

ingen kommentarer ingen kommentarer

17 Heibergskolen, Skoleleder Arne 
Elvers

ingen kommentarer ingen kommentarer



18 Københavns Lærerforening, Jan 
Trojaborg

Principielt enig i strategien for 
placering af M-klasser, og tager 
forslaget til efterretning, men 
opfordrer til, at man placerer 
M3-klasserne i en 
storgruppeordning i stedet for 
enkeltklasser på flere skoler. 
Efterlyser endvidere en 
"engelsksproget/ hurtigløber 
M3-klasse". Opfordrer til, at 
der oprettes en M0-klasse 
mere. 

Tager forslaget til efterretning 
og henviser til skolernes egne 
svar.

19 Ungdomsskolen, Formand for 
bestyrelsen, Jesper Christensen

ingen kommentarer ingen kommentarer Mener, at Visitations- og 
Styringsenheden skal sørge for, 
at de eksisterende pladser 
udnyttes, og at kapaciteten 
ikke skal reduceres. 



20 Vesterbro Ny Skole, 
Skolebestyrelsen

ingen kommentarer ingen kommentarer Imod at 10. klassecenteret 
flyttes fra skolen. Mener, 
skolen vil have lokalemæssig 
stor overkapacitet hvis 
forslaget vedtages, da der i 
forvejen tre etsporede, fem 
tosporede og to tresporede 
årgange. Har derudover som 
udskolingsdynamoskole fagligt 
fokus på udskolingsmiljøet, der 
også kommer 10.klasserne til 
gode. 

21 Grøndalsvængets Skole, 
Skolebestyrelsen

Gør opmærksom på, at der er 
indskrevet 28 elever i M-
klasserne. Mener det 
aldersmæssige spænd mellem 
M1 og M2 er for stort til at 
opretholde det faglige miljø. 
Gør opmærksom på, at de 
fleste af deres m-alfa-elever 
også udsluses til almentilbud. 
Er tilfredse med ordningen 
som den er, og ønsker ikke 
normeringen ændret. 

ingen kommentarer


